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A máme tu najkrajší 
mesiac v roku. Máj lásky 
čas, oslavujúci aj tú najsil-
nejšiu lásku – materinskú. 
Okrem stavania májov 
vo všetkých dedinách 
a mestách by sme nemali 
zabúdať, najmä muži,  
na ďalší dobrý ľudový 
zvyk – na prvého mája 
by mala byť každá 
žena pobozkaná pod 
rozkvitnutou čerešňou. 
Myslím si, že o bozky 
núdza určite nebude, iba 
je tu vážny problém... Kde 
nájsť rozkvitnutú čerešňu? 
Keď horúčavy a vetriská 
poslednej aprílovej dekády 
zlikvidovali z rozkvitnu-
tých čerešní všetky kvetné 
lupienky... 
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Poslanci 
mestského 
zastupiteľstva 
a ich kontakty

Zápis detí 
do materských 
škôl bude 14. až 
16. mája

Katka Bučková 
– majsterka 
Slovenska 
v čapovaní piva 

V utorok 30. apríla 
od 16. hodiny budeme 

stavať májku na námestí 
– ručne spolu s hasičmi. 

A môžeme ju všetci 
spoločne vyzdobiť... 

Prvého mája o 14.00 h 
sa na námestí stretneme 
opäť - a to na koncerte 

dychovky Bučkovanka...

Neprehliadnite!

Dočkaj ma šuhajko... bol názov spevácko-hudobného galaprogramu s prvkami folklóru, ktorý pripravili učitelia a žiaci Základnej 
umeleckej školy D. Kardoša na svoje Dni otvorených dverí. Počas dvoch dní tesne pred Veľkou nocou zaplnili veľkú sálu až šesťkrát, siedmy 
koncert naplánovali na 30. apríla... Patrí im náš obdiv. Deti, ktoré sa chcú prihlásiť do zušky a nestihli aprílový termín, majú ešte možnosť 
na prijímacích skúškach 24. a 25. mája, 24. a 25. júna.  Foto: Daniela Muranová 

Celoplošná jarná 
deratizácia

Mária Škultétyová 
s ocenením 
ministerky

Mesto hospodárilo s prebytkom... 

Rokovanie otvori la 
a viedla primátorka Rudolfa 
Novotná za  prítomnosti 
18 poslancov. Zástupkyňa 
prednostu MsÚ Eva Stra-
ňáková ako spracovateľka 
záverečného účtu mesta 
za rok 2018 skonštatovala, 
že mesto hospodárilo 
s  preby tkom, z  čoho 
návrh znel dať vyše 977 
tisíc eur do  rezervného 
fondu a  vyše 11 tisíc eur 
do fondu rozvoja bývania. 
Podľa primátorky sa ani pri 
kontrole audítora nenašli 
nezrovnalosti. Predložený 
návrh poslanci jedno-
hlasne schválili. A  tak aj 
ostatné predložené správy 
o hospodárení za rok 2018 
- Mestského kultúrneho 
strediska, Bánovského 

kultúrneho centra, Správy 
majetku mesta, vrátane 
správ y o  hospodárení 
s  majetkom mesta spo-
ločnosťa mi By t t herm, 
Bytové družstvo a  Tedos. 
Jednohlasne a bez diskusie 
boli vzaté na  vedomie 
aj informatívne správy 
za  rok 2018 – o  aktivač-
ných prácach, o  vybavení 
mestského úradu výpoč-
tovou technikou, o  stave 
likvidácie komunálneho 
odpadu a o činnosti zaria-
dení školského stravovania 
(na  vybavenie školských 
jedální, kde sa stravuje 
vyše 2700 stravníkov, musí 
mesto uvoľniť približne 70 
tisíc eur, nakoľko od  sep-
tembra sa budú podávať 
školské obedy „zadarmo“). 

Autor správy o  lik-
v id á c i i  k omu n á l ne ho 
odpadu - prednosta MsÚ 
Vladimír Vranka kon-
štatoval, že za  rok 2018 sa 
zvýšil objem komunálneho 
odpadu z  6364 na  6794, 
čo je navýšenie o  430 ton. 
Kým v  roku 2017 sme pla-
tili za  likvidáciu KO vyše 
506 000 eur, v roku 2018 to 
už bolo 531 738 eur (v roku 
2019 sa zo zákona zvyšuje 
poplatok za  uloženie KO, 
takže náklady budú ešte 
vyššie). Vladimír Vranka 
informoval, že úroveň 
vytriedenia komunálneho 
odpadu v meste za rok 2018 
bola iba 20,23 %. Poslanec 
Peter Janáč pripomenul, že 
z toho domácnosti separujú 
len do  10 % komunálneho 

odpadu. V  správe sa tak-
tiež konštatuje, že mesto 
v  druhom polroku 2018 
zakúpilo 300 kusov deväť-
stolitrových kompostérov 
k   rod i n ný m domom, 
ďalších 360 kusov bude 
zakúpených teraz v  apríli. 
(Všetky správy sú zverej-
nené na www.banovce.sk).

Po  správach prišlo 
na   r ad  prerokov a n ie 
organizačných záležitostí. 
Ako prvý bol predložený 
návrh na  zvýšenie úhrady 
za  hodinu poskytovanej 
opatrovateľskej s lužby. 
Spr acovate ľ k a  náv rhu 
Jana Záhumenská, vedúca 
odboru sociálnych vecí 
MsÚ, uviedla dva hlavné 
d ôv o d y  n a   z v ý š e n i e 
-  z v ý š en ie  n á k l a dov 

na  opatrovateľskú službu 
a potreba navýšenia zdrojov 
na  poskytovanie sociálnej 
služby vzhľadom na noveli-
záciu zákona č. 553/2003 Z.z. 
o  odmeňovaní niektorých 
zamestnancov pri výkone 
práce vo verejnom záujme. 
Tento náv rh pr iniesol 
širšiu výmenu názorov. 
Poslankyňa Lucia Bieliková 
považovala zvýšenie o 50 % 
za veľké, preto podala posla-
necký návrh, aby zvýšenie 
bolo len na  sumu 1,30 eur 
za hodinu. Viceprimátorka 
Mária Hajšová poukázala 
na  to, že v  tom prípade 
nemôže mesto do  konca 
roka prijať žiadnu novú 
opatrovateľku, pritom je 
o túto službu veľký záujem 

Napriek tomu, že rokovanie mestského parlamentu v stredu 24. apríla bolo pomerne krátke, „iba“ štyri 
a polhodinové, malo náročný program. Celkom 37 návrhov na uznesenie, z toho dva stiahnuté z rokovania, 

vrátane návrhu na prenájom optickej siete. Zo schválených bodov pútalo pozornosť množstvo mestom pripravených 
projektov, na ktoré žiadame dotácie, a zvýšenie poplatkov za opatrovateľskú službu z jedného eura na 1,5 eur za hodinu. 
Po prvýkrát v histórii mesta dostali poslanci podklady na rokovanie len v elektronickej podobe, čím sa ušetrilo 
obrovské množstvo papiera a tlačiarenskej farby. 

Pokračovanie na 3. strane >>
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na facebooku 

Mesto Bánovce nad Bebravou 
zverejňuje zámer:

Ponuka na  nájom nebytového priestoru 
v  budove Domu služieb na  Nám. Ľ. Štúra súp. 
č. 6 v Bánovciach nad Bebravou. Ide o nebytový 
priestor nachádzajúci sa na 1. nadzemnom podlaží 
s výmerou 20,24 m2. 
Bližšie informácie získate na  stránke mesta: 
www.banovce.sk

Š t a t i s t i c k ý  ú r a d 
Slovenskej  republ i k y 
oznamuje, že od  17. 
apríla do  31. mája 2019
sa uskutoční štatistické 
zisťovanie vo vybraných 
domácnostiach v  našom 
m e s t e .  P r e d m e t o m 
bude zisťovanie úrovne 
v ybavenia domácností 
informačnými a komuni-
kačnými technológiami 
a úroveň znalostí a zruč-
ností využitia týchto tech-
nológií. V  tomto období 

v y br a né  domác nos t i 
v meste navštívi pracovník 
poverený funkciou opyto-
vateľa, ktorý je povinný 
preukázať sa osobitným 
poverením. Všetky infor-
mácie a  názory, ktoré 
domácnosti v rámci zisťo-
vania poskytnú, sa nezve-
rejňujú a slúžia výlučne pre 
potreby štátnej štatistiky. 
Za ochranu dôverných aj 
osobných údajov zodpo-
vedá ŠÚ SR. 

Tlačová správa mesta

Štatistické zisťovanie 

Poslanci Mestského zastupiteľstva 
v Bánovciach nad Bebravou na roky 2018 - 2022

Mgr. Dávid Holý 
volebný obvod č. 1 - Juh,

e-mail: 
holy@prebanovce.sk

Ing. Richard Makýš
volebný obvod č. 1 - Juh,
0917 919 660
e-mail: 
richard.makys@cssbanovce.sk

Mgr. Zuzana Rydziová
volebný obvod č. 2 - Východ, 
0918 949 945
e-mail: 
z.rydzi@gmail.com

Ing. Ján Kšiňan PhD.
volebný obvod č. 2 - Východ, 
0908 174 142
e-mail: 
jan.ksinan.bn@gmail.com

Ing. Mária Hajšová PhD.
volebný obvod č. 2 - Východ, 
038 / 7629 107, 0904 517 117
e-mail: 
maria.hajsova@gmail.com

Mgr. Naďa Ondrejková 
volebný obvod č. 3 - Stred,
038 / 760 34 24, 0908 112 391
e-mail: 
ondrejkova.nadka@gmail.com

Peter Janáč
volebný obvod č. 3 - Stred,
0911 147 174
e-mail: 
peter.janac@gmail.com

Marián Chovanec 
volebný obvod č. 4 - Sever, 
0905 910 068
e-mail: 
marianchovanec172@gmail.com

Mgr. Miroslav Libič
volebný obvod č. 4 - Sever, 
038 / 760 22 52, 0907 754 827
e-mail: 
mirilibic@azet.sk

Mgr. Lucia Bieliková 
volebný obvod č. 5 - Dubnička,

e-mail: 
bielikova@prebanovce.sk

Mgr. Peter Králik 
volebný obvod č. 5 - Dubnička,
0907 500 590
e-mail: 
kralik@prebanovce.sk

Mgr. Miroslava Hudecová 
volebný obvod č. 5 - Dubnička,
0904 891 862
e-mail: miroslava.hudecova.bn@
  gmail.com

Ing. Ján Botka
volebný obvod č. 5 - Dubnička,

e-mail: 
botka@prebanovce.sk

Mgr. Dana Švecová 
volebný obvod č. 5 - Dubnička,
0907 748 388
e-mail: 
dana.svecova.bn@gmail.com

Jozef Farkaš 
volebný obvod č. 5 - Dubnička,
0914 327 407
e-mail: 
jojofarkas2@gmail.com

Milan Igaz
volebný obvod č. 6 - Biskupice
038 / 760 21 95, 0903 429 658
e-mail: 
milan.igaz@gmail.com

JUDr. Dušan Senčík
volebný obvod č. 7 - M. Chlievany,
0917 840 644
e-mail: 
karas.sencik©gmail.com

Ing. Mária Peťovská
volebný obvod č. 8 - D. Ozorovce, 
0905 387 595
e-mail: 
marika.petovska@gmail.com

Martina Balážová 
volebný obvod č. 9 - H. Ozorovce,
0940 909 118
e-mail: 
martina.balaz.bn@gmail.com 

Volebné obvody
 Ulice v 1. volebnom obvode - Juh: Ulice 
vo volebnom obvode: 9. mája, Bernolákova, 
Družstevná, F. Urbánka, Farská, J. Bottu, 
J. Kačku, K  štadiónu, Podjavorinskej, 
Sasinkova, Vajanského nábrežie, Za  valy, 
A. Kmeťa, Hviezdoslavova, J. Jesenského, J. 
Kráľa, Mila Urbana, Mlynská, Moyzesova, 
Murgašova, Nám. Ľ. Štúra, Palkovičova, 
Radlinského, Rokošská, SNP, Trenčianska 
cesta, Záfortňa
  Ulice v 2. volebnom obvode - Východ: 
A. Hlinku, Clementisova, Partizánska, 
Pribinova, Rumunská, J. G. Tajovského, 
K Zornici, Na vŕštek, Textilná, Vystrkov
  Ulice v  3. volebnom obvode - Stred: 
Hollého, Sládkovičova, J. Matušku, M. R. 
Štefánika, Strážovská, Školská
  Ulice v  4. volebnom obvode - Sever: 
K  nemocnici, K  priehrade, Pažiť, Vodná 
nádrž, 5. apríla, Cibislávska
 Ulice v 5. volebnom obvode - Dubnička: 
Cyrila a  Metoda, Gorazdova, Husitská, 
Lúčna, Rastislavova, Slatinská, Žitná, 
Komenského, Mojmírova, Kukučínova, 
Matice slovenskej, Svätoplukova, Alexandra 
Dubčeka, J. C. Hronského, Novomeského.
Poznámka redakcie: traja poslanci nedali súhlas 
so zverejnením ich telefónneho kontaktu.

Zápis detí do materských škôl

Skúsenosť občianky: Ide to, keď sa chce

Mesto Bánovce nad 
B ebr avou na   z á k lade 
odporučenia MŠVVaŠ SR, 
sekcie regionálneho školstva 
k  zápisu detí do  materskej 
školy č.:2018/10076:1-10A0, § 
3 vyhlášky MŠ SR č. 306/2008 
Z. z. o materskej škole v znení 
vyhlášky MŠ SR č. 308/2009 
Z. z. oznamuje rodičom detí, 
že zápis detí sa k  novému 
školskému roku uskutoční 
nasledovne: 

Od  30. apríla 2019 
vydávajú tlačivá žiadosti MŠ 
Hollého, MŠ Radlinského, 
MŠ 9. mája, MŠ 5. apríla, MŠ 

Komenského, MŠ J. C. Hron-
ského a MŠ Horné Ozorovce 
o prijatie dieťaťa do materskej 
školy pre nasledujúci školský 
rok 2019/2020. Tlačivo 
žiadosti nájdete aj na www.
banovce.sk, alebo zákonný 
zástupca prinesie žiadosť 
vypracovanú žiadateľom.

Riaditeľ materskej školy 
je povinný spolu s miestom 
a  termínom zverejniť pod-
mienky prijímania detí. 
Prednostne sa prijímajú deti, 
ktoré dovŕšili piaty rok veku, 
deti s  odloženou povinnou 
š k o l s k ou  d o c h á d z k ou 

a  deti s  dodatočne odlo-
ženou povinnou školskou 
d o c h á d z k o u .  O s t a t n é 
podmienky prijímania detí 
určí riaditeľ po prerokovaní 
s pedagogickou radou školy 
a  zverejní na  viditeľnom 
mieste. Deti sa do materskej 
školy prijímajú na  základe 
písomnej žiadosti zákonného 
zástupcu, ktorú predloží 
r iaditeľov i školy spolu 
s potvrdením o zdravotnom 
stave dieťaťa od všeobecného 
lekára pre deti a  dorast. 
V  prípade otázok môžete 
konta k tovať  r iad ite ľ k y 

MŠ, kontakty sú na  www.
banovce.sk.

Odovzdanie vyplnenej 
žiadosti na  riaditeľstve 
MŠ sa uskutoční v  dňoch 
14. až 16. mája 2019 
v čase od 8.00 do 15.30 h.
Zákonný zástupca môže 
žiadosť spolu s potvrdením 
o zdravotnom stave dieťaťa 
doručiť aj poštou. V mater-
ských školách sú popri 
bežných triedach zriadené 
v  MŠ Radlinského a  MŠ 
Hollého aj triedy pre deti 
so zdravotným znevýhod-
nením.  (MsÚ) 

Aj keď už nie som Bánov-
čanka, toto mestečko mi pri-
rástlo k srdcu a stále sledujem 
život v ňom. Viem, že okrem 
iných problémov sú občania 
nespokojní so systémom 
(ne)fungovania objednávania 
sa u  lekárov. Aj sama som to 
skúsila – od  štvrtej ráno stáť 
pred zamknutou budovou 
nemocnice... Preto sa chcem 
podeliť so svojou skúsenosťou 

z  nemocnice v  Malackách. 
Potrebovala som navštíviť 
odborného lekára. A  zistila 
som, že tak môžem urobiť 
bez stresu a  bez problémov. 
V  Malackách totiž od  1. 
marca 2019 funguje klientské 
centrum. Tam vás ochotné 
recepčné objednajú na  kon-
krétny deň podľa voľných 
termínov ku ktorémukoľvek 
lekárovi ,  ktorý pôsobí 

v  nemocnici. Je tu 33 ambu-
lancií súkromných lekárov 
prepojených počítačovým 
programom s  klientskym 
centrom. Aj keď objednávanie 
nie je na  presnú hodinu – ja 
som mala možnosť prísť medzi 
13. a 15. hodinou – čakala som 
asi polhodinku s istotou, že sa 
v ten deň k lekárovi dostanem. 
A za túto službu som zaplatila 
1 euro. Nie v ambulancii, ani 

na  recepcii, ale cez automat, 
ktorý mi vytlačil daňový 
doklad o  transakcii. Po  skú-
senostiach z  Bratislavy, kde 
za  objednanie zaplatíte 9,90 
eur, a to nevravím o poplatkoch 
za úkony, ktoré by mala hradiť 
poisťovňa (30 eur za vstupnú 
prehliadku), toto považujem 
za malý zázrak. Príde takýto 
zázrak aj do Bánoviec?

  Blanka Kodajová
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a  je veľa čakateľov. Pove-
dala: „Aj ja by som chcela, 
aby ľudia veľa neplatili, ale 
najskôr musíme mať v roz-
počte, až potom môžeme 
niekoho prijať.“ Poslankyňa 
Zuzana Rydziová navrhla 
zvýšenie až od januára 2020 
a dovtedy nech sa zvýšenie 
odkomunikuje aj medzi 
ob č a n m i .  Pos la n k y ňa 
Mária Peťovská okrem 
iného poukázala na  to, 
že ľudia platia 4 až 5 eur 
za  hodinu u  súkromných 
poskytovateľov opatrovateľ-
skej služby. Poslanec Peter 
Králik navrhol nastaviť 
z v y š ov a n ie  p os t upne . 
„Je to veľmi citlivá téma, 
každý chceme, aby občania 
dostali čo najviac a platili čo 
najmenej,“ zdôraznila pri-
mátorka, kým dala hlasovať 
za poslanecký návrh Lucie 
Bielikovej. Ten neprešiel. 
Za - bolo iba šesť poslancov, 
proti boli jedenásti, jeden sa 
zdržal. Poslanci nakoniec 
schválili zvýšenie úhrady 
za  hodinu poskytovanej 
opatrovateľskej služby 1,5 
eur s účinnosťou od 1. júla 
2019. Za toto zvýšenie bolo 
12 poslancov, 3 boli proti, 
3 sa zdržali. (Podľa predlo-
ženého materiálu boli sku-
točné výdavky na  hodinu 
poskytovanej opatrova-
teľskej služby v  roku 2012 
- 4,42 eur, v roku 2018 – 7,25 
eur a v roku 2019 sa odha-

dujú náklady až vo výške 
9,48 eur. Viac informácií 
na www.banovce.sk.)

Ďalší návrh uznesenia 
sa dotýkal vnútorných 
n o r i e m  –  d o p l n k o v 
k  VZN. A  tie boli prero-
kované a  v ysvet ľované 
najskôr v  poslaneckých 
kluboch a  deň pred MsZ 
aj na pracovnom zasadaní 
poslancov, takže teraz - 
na  oficiálnom a  verejnom 
zasadaní MsZ nebola k nim 
žiadna diskusia. Zmeny 
sa dot ýka l i  doplnkov 
-  k  por iad ku mesta , 
k organizačnému poriadku 
Mestskej polície, roko-
vacieho poriadku MsZ, 
náplne činnosti komisií 
MsZ, poriadku primátora 
mesta, poriadku odmeňo-
vania, atď., vrátane zásad 
v ybavovania sťažnost í 
a  petícií. Všetky návrhy 
boli poslancami schválené 
jednohlasne. „Keďže sme 
schválili nové podmienky 
podávania petícií a vybavo-
vania sťažností, je nutné, aby 
boli čo najskôr zverejnené aj 
na  internete,“ zdôraznila 
poslank y ňa Miroslava 
Hudecová. (Zmenám vo 
VZN sa budeme postupne 
venovať aj na  stránkach 
našich novín.)

V  nasledujúcich dva-
nástich bodoch rokovania 
p o s l a n c i  s c hv a ľ ov a l i 
rôzne nájmy, resp. kúpy 
a  odpredaje mestských 

nehnuteľnost í .  Návrhy 
(tak ako boli zverejnené 
na internete) boli schválené 
jednohlasne, jeden bol 
stiahnutý z rokovania a dis-
kusia bola k nájmu pozemku 
C-KN o  výmere 4423 m2 
(pozemok na  ulici Sväto-
plukova - parcela medzi 
Kaufl andom a benzínovou 
pumpou na  Dubničke). 
Poslank y ňa Miroslava 
Hudecová navrhla tento 
bod z  rokovania stiahnuť 
pre nedostatok informácií 
o zámere. Jej návrh nepre-
šiel a  nájom pozemku 
C-KN bol nakoniec schvá-
lený 10 poslancami, 5 bolo 
proti, 3 sa zdržali. V  tejto 
súv is lost i  posla n k y ňa 

požiadala vedenie mesta 
o  stanovisko Úradu pre 
verejné obstarávanie, či sú 
podmienky tejto verejnej 
obchodnej súťaže v súlade 
s platnou legislatívou.   

Predloženie návrhu 
o  prenájme optickej siete 
na území mesta komento-

vala primátorka slovami: 
„Máme len tri možnosti, 
buď tento bod stiahneme 
z  rokovania, schválime 
odpredaj alebo nájom.“ So 
súhlasom poslancov bližšie 
vysvetlenie k optickej sieti 
podal konateľ bánovskej 
spoločnosti BDTS Jaroslav 
Matejka a poslancom rozdal 
aj písomné informácie 
s mapou vedenia optických 
káblov.  Ok rem iného 
povedal, že spoločnosť má 
záujem o  novú mandátnu 
zmluvu s  mestom alebo 
o odkúpenie, vraj až dnes 
sa dozvedel, že by sa mala 
sieť prenajať. K  predlo-
ženým informáciám sa 
najskôr vyjadril poslanec 

Ján Botka a napokon podal 
poslanecký návrh, aby bol 
tento bod stiahnutý z roko-
vania na  dopracovanie 
a na bližšie zoznámenie sa 
poslancov s problematikou. 
Za  jeho návrh bolo 16 
poslancov. 

Po  krátkej prestávke 
v   rokov a n í  posla nc i 
schválili návrh na  vyme-
novanie Rastislava Fodora 
za  náčelníka Mestskej 
polície, ktorý ako poverený 
náčelník na  tomto poste 
pôsobil tri roky. 

Na  návrh poslanca 
Mariána Chovanca sa zme-
nilo poradie schvaľovania 
navrhnutých bodov uzne-
senia, najmä tých, ktoré sa 

dotýkali zmeny rozpočtu 
mesta a  spoluúčasti mesta 
na fi nancovaní niektorých 
navrhnutých projektov. 
Zmena rozpočtu mesta 
bola schvá lená pod ľa 
náv rhu - jednohlasne 
a  bez diskusie - a  taktiež 
aj ďalšie body - žiadosti 
o  nenávratné f inančné 
príspevky na rôzne mestské 
projekty. Budeme žiadať 
dotácie z  Environmen-
tálneho fondu na  projekt 
z lepšenia energet ickej 
n á r o č n o s t i  m e s t s k e j 
radnice, z  Ministerstva 
fi nancií SR na projekt vyba-
venia kabín na  zimnom 
štadióne, z  Ministerstva 
PaRV SR na projekt Centra 
integrovanej starostlivosti, 
z  Úradu vlády SR na  pro-
jekty - výmena osvetlenia 
v  športovej hale a  detské 
ihrisko v mestskom parku, 
v   rá mci  v ý z v y Rady 
vlády SR pre prevenciu 
kriminality na  V. a  VI. 
etapu projektu Vidieť a byť 
videný. Bez diskusie bola 
schválená aj žiadosť o nená-
vratný fi nančný príspevok 
v rámci výzvy Ministerstva 
vnútra SR na projekt rekon-
štrukcie bytových domov 
pre potreby prestupového 
bývania. 

Celkom 44 interpelácií 
sa dotýkalo stavu komuni-
kácií, parkovania, čistoty 
mesta a  najmä problema-
tiky psíčkárov. Interpelácie 
podajú poslanci aj písomne 

a  odpovede na  ne budú 
zverejnené na  internete. 
Z  nich spomeniem mno-
hokrát opakovanú požia-
davku poslankyne Márie 
Peťovskej, aby mesto určilo 
nejakú kompetentnú osobu 
na mestskom úrade, ktorá 
by na  celom území mesta 
kontrolovala všetky rozko-
pávky rôznych subjektov 
(vodárov, plynárov, ener-
getikov, telekomunikácií 
a pod.) - pred aj po  skon-
čení prác. Podľa nej by táto 
osoba ušetrila mestu veľa 
finančných prostriedkov 
za to, čo „musíme po iných 
opravovať, lebo za posledné 
tri volebné obdobia sme 
ako mesto ani raz nevyužili 
reklamáciu v  záručnej 
lehote“. Poslanec Ján Botka 
navrhol zakomponovať 
podmienky rozkopávok aj 
do VZN mesta. 

V  diskusii vystúpila 
iba poslankyňa Miroslava 
Hudecová s   náv rhom 
na  zamyslenie, aby sa 
materiály do  rokovania 
– samozrejme, len v  elek-
tronickej podobe - dodávali 
posla ncom pred MsZ 
skôr, aby nedochádzalo 
k časovým stresom. Záver 
patril pozvaniu poslanca 
Dušana Senčíka na  Hrež-
ďovský gulášfest 8. júna 
a  pozvaniu primátorky 
Rudolfy Novotnej na  sta-
vanie mája v  utorok 30. 
apríla na námestí. 

 Alena Borszéková

spravodajstvo 3

Mesto hospodárilo s prebytkom vyše 988 tisíc 
Dokončenie z 1. strany >>

Krížová cesta kresťanov v uliciach mesta
Veľký piatok je pre všetkých rímskoka-

tolíkov dňom prísneho pôstu, v  evanjelickej 
cirkvi zase ide o  najväčší cirkevný sviatok. 
Všetci kresťania si v  tento deň pripomínajú 
udalosti od Ježišovho umučenia až po jeho smrť 
na kríži a následné vloženie do hrobu. Všetko 
toto si každoročne pripomíname aj v  našom 
meste. Z iniciatívy rímskokatolíckeho farského 
úradu sa každoročne koná krížová cesta. Trasa 
viedla od Kaplnky Panny Márie cez mestskú 
časť Kanada, mestský park, Vystrkov, Textilnú 
ulicu až na mestský cintorín. Počas celej krí-
žovej cesty sa veriaci štrnásťkrát symbolicky 
zastavili, aby si pripomenuli jednotlivé udalosti, 
ktoré sprevádzali Ježiša počas posledných chvíľ 
jeho pozemského života. O dôstojné ukončenie 
krížovej cesty sa postaral správca farnosti 
Stanislav Garaj, ktorý vyslovil obrovskú vďaku 
všetkým, ktorí prispeli k  jej zdarnému prie-
behu. Text a foto: Marek Kasala
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Bánovčanka Katka 
je maturantka v  piatom 
ročníku Strednej odbornej 
školy obchodu a  služieb 
v  Trenčíne, v  odbore 
hotelová akadémia. Má 
úspešne za sebou písomné 
maturitné skúšky a v máji 
ju čakajú ústne. Bez ohľadu 
na  to, ako dopadnú, má 
už o kariéru postarané. Aj 
o  prácu - už počas tohto 
leta cestuje do  Švajčiarska 
pracovať vo svojom odbore. 
Napr iek  mat u r i t ný m 
skúškam si našla čas pri-
pravovať sa aj na  súťaže. 
„V  škole sa učím čapovať 
pivo len teoreticky, ale 
chodíme na  prax priamo 
do  zariadení s  výčapom. 
Napríklad som praxovala 
aj v hoteli Elizabeth v Tren-
číne,“ hovorí Katka a pritom 
jedným dychom dodáva: 
„Od malička som čapovala 
pivo v  otcovom Hostinci 
pod lipkou v  Závade pod 
Čiernym vrchom, ktorý si 
otvoril práve v  tom roku, 
kedy som sa narodila.“ 
Takže Katka má skúsenosti 
a  prax „v  krvi“. Pochytila 
to od  otca Milana, tiež 

Bánovčana. Najmä turisti 
a cyklisti z nášho mesta ho 
dobre poznajú, za  dobre 
na č ap ov a ný m pivom 
chodia až sem, do  ústia 
Uhrovskej doliny.

Prvá juniorská súťaž, 
ktorej sa Katka zúčastnila, 
prebiehala koncom marca 
tohto roka v Nových Zám-
koch pod názvom Xpert 
v  umení čapovať. Organi-
zoval ju Pivovar Haineken 
v  spolupráci s  tamojšou 
hotelovou školou pre 
dvadsať žiakov z  desiatich 
škôl na Slovensku z odboru 
h o t e l o v á  a k a d é m i a . 
Samotná súťaž sa skladala 
z  troch disciplín. V  teore-
tickej časti - v teste museli 

mať čo najviac vedomostí 
o  pivovare, na  druhý deň 
bola prakt ická súťaž. 
Najskôr museli súťažiaci 
juniori za  päť minút pre-
čistiť celý výčapný systém 
a  naraziť sud a  za  ďalších 
päť minút načapovať 
pivo. V  porote „sedel“ aj 
majster sládek pivovaru. 
Pri spočítaní bodov si 
porota vybrala do  finále 
štyroch najlepších. Tí 
museli v časovom limite päť 
minút a  s  tromi pokusmi 

načapovať rezané pivo. 
„To najlepšie zarezané pivo 
sa musí načapovať tak, že 
do  polovice pohára plníme 
svetlé pivo takmer bez peny. 
Potom pod 45 percentným 
uhlom natáčame penu 
z  čierneho piva, necháme 
odstáť, aby sa krásne zare-
zalo, a potom pomaly doča-
pujeme,“ vysvetľuje postup 
Katka, ktorý jej vyniesol 
prvé miesto na  Slovensku 
v  juniorskej súťaži stred-
ných škôl. 

Druhá súťaž v  točení 
piva bola 11. apríla v  Bra-
tislave v  reštaurácii plzen-
ského pivovaru Prazdroj. 
Tú si už mladá Katka 
merala sily s  dospelými, 
väčšinou profesionálnymi 
výčapníkmi. Mala štrnásť 
konkurentov z celého býva-
lého západoslovenského 
a  stredoslovenského kraja, 
lebo na  východnom Slo-
vensku bola obdobná súťaž 
deň predtým. „Ešte pred 
samotnou súťažou nám 
sládek ukázal všetky druhy 
čapovania, ako sú napríklad 
mlieko, hladinka, šnit... My 
sme dostali za úlohu nača-
povať za jeden a pol minúty 
na  jeden pokus hladinku 
a pivo čapované na dvakrát. 
Porota hodnotila čistotu 
skla, samotnú techniku 
čapovania, ale aj spôsob, 
ako sme to pivo podali 
hosťovi,“ hovorí Katka. 
Medzi profesionálmi naša 
„začiatočníčka“ získala 
tretie miesto a  postup 
do  finále súťaže, ktorá 
bude koncom júna v Plzni, 
kde Prazdroj oslavuje 150 
rokov založenia. Postup 
do medzinárodného fi nále 
považuje Katka za  naj-
väčšiu odmenu. Spolu 
s  ňou pocestuje aj otec. 
Bánovčanke Katke držíme 
palce. V maturite, súťaži aj 
živote. 

Alena Borszéková 
 Foto: archív KB

školstvo4

Bolo pochmúrne daždivé ráno. Kontrolka 
na  mňa „žmurkala“ už niekoľko dní a  tak som 
odbočila na benzínku. Nikde nikoho... až po  chvíli 
- BMW. Vystúpil z neho telefonujúci vodič a ja som 
si hneď všimla, že má na nohách lekárske návleky. 
Tento obrázok urobil moje ráno krajším a veselším. 
Pán práve dotelefonoval, keď som okolo neho pre-
chádzala zaplatiť. „Dobré ráno, zabudli ste si vyzuť 
návleky,“ hovorím mu s úsmevom. Pán pozrel dolu... 
potom na mňa a bez zaváhania, s kamennou istotou 
povedal: „Ďakujem... ale to ja tak nosím normálne... 
viete – nové auto.“ V očiach mal „smiešok" a zjavne si 
vychutnával moje rozpaky. Zapýrená som sa zmohla 
len na „... tak potom sorry...“ a ďakovala som samo-
otváracím dverám za zavretie a za to, že ma „odstrihli“ 
od situácie, ktorá sa mi zdala milá a vtipná... a zrazu 
nebola. Keď som zaplatila a odchádzala od pokladne 
prišiel za  mnou pán - už bez návlekov. „Ďakujem 
vám... ja som si tie návleky zabudol vyzuť ... ste zlatá, 
že ste ma upozornili.“ 

Tak to mi odľahlo! Už len sekunda ma delila 
od toho uveriť, že do BMW sa treba prezúvať.  (zb)

 Dnes píše Zuza.nka

Nech sa páči - vstúpte 
do magického sveta umenia 
- medzi múzy, čo pohlá-
dzajú dušu a utišujú myseľ!

Možno toto by mohol 
byť slogan alebo privítacia 
veta pri vstupe do Základnej 
umeleckej školy Dezidera 
Kardoša pri príležitosti dní 
otvorených dverí. Tie sa 
konali 16. a 17. apríla. Dvere 
tejto „inštitúcie“ sú otvorené 
stále - a  pre každého, no 
v tieto dni škola predstavuje 
a  ukazuje svoju činnosť 
nielen talentovaným deťom, 
ale hlavne ich rodičom, 
pretože práve na nich záleží, 
ako podchytia a  podporia 
talent svojich detí. Ak sa 
potom talentované dieťa 
dostane do  správnych rúk 
správneho pedagóga - 
úspech je zaručený. Správny 
pedagóg dokáže odhaliť aj 
skrytý talent, ktorý drieme 
tam, niekde hlboko v záku-
tiach detskej duše a  stačí 
malý, ale správny podnet 
- a je vonku. Vyletí a rozvíja 
sa - robí radosť tomu, kto ho 
objavil - aj tomu, kto ho má. 

V  rámci dní otvo-
rených dverí sa škola 
svojmu publiku predsta-
vila hudobným ľudovým 
pá smom Dočk aj  ma 
šuhajko. Umenie zjedno-
cuje a  tak riaditeľ, peda-
gógovia a  žiaci v  jednom 
„ š í ku“  z aplni l i  sá lu 
do  posledného miestečka 
a vtiahli nás - prítomných 
priamo do  víru hudby 
a  tanca. Známe ľudové 
piesne v rôznych úpravách 
- dychových, sláčikových, 
ale aj rockových roztlies-
kali a rozospievali správne 
namotivované publikum. 
Úžasná energia na pódiu 
vytvorila neopakovateľnú 
atmosféru v  publiku 
a  darilo sa to dva dni 
po sebe. Pre veľký úspech 
si môžete toto predstavenie 
pozrieť aj 30. apríla (ak ste 
si zarezervovali vstup).

Umenie vyvoláva čistú 
a  jasnú emóciu – a  my 
máme na  ňu „továreň“. 
Školu, ktorá „vyrába“ čisté 
a jasné emócie.

  Zuzana Bridová

Čisté emócie z dielne 
umeleckej školy

Ako motiváciu pre 
všetkých štvrtákov, ktorí 
majú záujem venovať 
sa predmetom, ako sú 
matematika, biológia, 
chémia a geografi a, orga-
nizuje aj v tomto školskom 
roku Zák ladná škola 
Duk lianska podujat ie 
s názvom Mladí vedátori. 
Toto vedecké popoludnie 
pre budúcich piatakov 

sa uskutoční vo štvrtok 
9. mája o 14.00 h v priesto-
roch školy. Prijímacie 
pohovory – z testu z mate-
matiky do  matematickej 
triedy sa budú konať dňa 
28. mája o 8.00 h v priesto-
roch školy. Prihlášku si 
záujemcovia môžu nájsť 
na  stránke školy alebo 
vyzdvihnúť osobne v kan-
celárii riaditeľa.  (zš)

Mladí vedátori 
v ZŠ Duklianska

Žiacke dobrovoľnícke aktivity 
Pod záštitou projektu 

Kraj a  mestá spolu pre 
mladých  Regionálneho 
centra mládeže Trenčín, 
ktoré v  týchto mesiacoch 
iniciuje dobrovoľnícke 
aktivity v celom Trenčian-
skom kraji, sa i  v  našom 
meste zrealizovali zatiaľ 
dve úspešné podujatia. ZŠ 
Gorazdova a  ZŠ Školská 
vyslala zástupcov na  ško-
lenie Aktiv, kde sa formou 
zážitkovej pedagogiky 
naučili ako vypracovať 
projekt. Spolu s  ďalšími 
pomocníkmi potom dali 
hlavy dokopy a  zrealizo-
vali aktivity prospešné pre 
svoje okolie. 

K r i s t í na ,  M i r i a m 
a  Štefan sa so spolu-
žiakmi zo ZŠ Gorazdova
zamyslel i nad svojimi 
malými „susedmi“ z  MŠ 
Komenského, k tor ých 
krôčiky povedú v  sep-
tembri prvýkrát do  školy. 
Čo by im pomohlo pri 
začleňovaní sa do  nového 
kolektívu, ako sa lepšie 
zoznámiť, pracovať v sku-

pine či komunikovať nielen 
s  najlepšími kamarátmi? 
Ako môžu veľkí pomôcť 
malým? Vymysleli tak dob-
rodružný deň s aktivitami 
zameranými na  tímovú 
spoluprácu a  komuni-
káciu. Deti boli náhodne 
rozdelené do  družstiev 
a  ich úlohou bolo absol-
vovať niekoľko stanovíšť 
a   z ísk ať  časť  mapy, 
ktorú potom spoločne 
posk lada l i .  Od menou 
im bolo nielen zábavné 
popoludnie, ale i  ukrytý 
ozajstný poklad. Na záver 
úspešného hľadania žiaci 
zapojili deti do  spoločnej 
tanečnej choreograf ie. 
Úžasným momentom bolo, 
keď sa do tanca spontánne 
zapojili aj deti z ostatných 
tried, ktoré sa hrali v areáli 
škôlky. Pre veľký záujem 
budú mládežníci zrejme 
túto aktivitu opakovať aj 
pre ďalšie triedy materskej 
školy.

Žiakom zo ZŠ Školská
pod vedením Natá l ie, 
Tamary a  Valérie nie je 

ľahostajný súčasný životný 
štýl, stále častejšia obezita 
u  det í,  málo pohybu 
a pasívne spôsoby trávenia 
voľného času.  Pripravili 
preto až dvojdňové pod-
ujatie pre triedy 1. až 5. 
ročníka, teda pre viac ako 
sto detí! Najskôr si formou 
ankety pozbierali názory 
niektorých žiakov. Potom 
vypracovali prezentáciu 
o zdravom životnom štýle 
a  pustili deťom náučné 
video o  správnej výžive 
detí. Aby len tak pasívne 
nesedeli, zapája li deti 
formou kvízových otázok 
a  nechali ich doplniť 
obrázky jedla do  potravi-
novej pyramídy. Ako deti 
pochopili, o čom je reč, si 
overili formou dotazníka, 
ktorý vypracovávali v sku-
pinách. V zmysle zdravého 
životného štýlu pokračo-
valo podujatie i v nasledu-
júci - športový deň. Každá 
trieda si vyskúšala rôzne 
športové disciplíny a mohli 
sa pohostiť nápaditým 
špízom z  čerstvej zele-

niny alebo ovocia, ktoré 
d ievčatá svojpomocne 
pripravili. Na pitie uvarili 
bylinkové čaje z  vlastno-
ručne zbieraných byliniek, 
samozrejme, bez cukru. 
Ako uviedla riaditeľ ka, 
viaceré učiteľky zachytili 
veľmi pozitívnu spätnú 
väzbu od  žiakov, ktorí sa 
vďaka zážitku mnohému 
naučili.

Obe podujatia vyžado-
vali nemalú dávku úsilia, 
kreativity a pilnej prípravy. 
Urobiť niečo dobrovoľne 
nad rámec svojich povin-
ností, čo prinesie osoh aj 
okoliu, je najmä činom 
dobra. No v  dnešnej dobe 
nie je výnimkou, že dobro-
voľnícke aktivity sú čoraz 
viac cenené aj u  mnohých 
zamestnávateľov, ktorí pri-
hliadajú na  angažovanosť 
uchádzačov, nehovoriac 
o  praktických skúsenos-
tiach s vypracovaním a rea-
lizáciou vlastného projektu. 
 Miroslava Robochová, 
 referentka práce 
 s mládežou MsÚ

Majsterka Slovenska v čapovaní
N aše mesto sa môže pochváliť ďalším 

úspešným mladým človekom. Tentoraz 
to nebude divadelník, recitátor ani športovec... 
Devätnásťročná Katarína Bučková vyhrala 
celoslovenskú juniorskú súťaž v čapovaní piva 
a na seniorskej súťaži získala tretie miesto!
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Gabriela Kubínyová, rod. Kšiňanová *1957
Ľubomír Igaz *1979
Miroslav Mondok *1947
Miroslav Tomaška *1934
Pavol Križan *1957
Angela Maršalová rod. Valjentová *1923

Opustili nás

V utorok 30.4. o 16.00 h pozývame všetkých na tra-
dičné stavanie mája na Námestí Ľ. Štúra. O 18.00 h si 
môžete ísť preveriť vedomosti  na Pub kvíz do Ži:vy. 
V stredu 1.5. o 14.00 h odohrá na Námestí Ľ. Štúra 
prvomájový koncert dychová hudba Bučkovanka. 
V piatok 3.5. si môžete pocestovať v Ži:ve v Cesto-
vateľskom kine do Škandinávie, začiatok o 19.00 h. 
Aj víkend bude plný podujatí: 4.-5.5. v Ži:ve Hormo-
nálna jogová terapia, 4.5. rovnako v Ži:ve divadlo 
Dogma s hrou Višegrád – 1, v nedeľu 5.5. od 10.00 h 
budú pred poliklinikou súťažiť muži a ženy v súťaži 
Železný hasič. V utorok 7.5. pozývame deti do MsKS 
na predstavenie Smejka a Tanculienky: HIP, HIP, 
HURÁ. Vo štvrtok 9.5. si do Ži:vy príďte na SVIČ
vymeniť hračky a hry, s ktorými sa už nehrávate. (vp)

KAM za kultúrou Roky som na  Pero 
do  Zvolena chodila so 
študentmi a  tešila som sa 
z  ich novinárskych úspe-
chov. Teraz som sa tešila 
sama zo seba... Keď som 
ako dôchodkyňa nastúpila 
na  bánovské gymnázium, 
popri vyučovaní ušla sa mi 
aj práca s  talentovanými 
žiakmi. Pripravovala som 
ich na  rôzne súťaže, nacvi-
čovala divadlo, venovala 
som sa recitátorom, lite-
rárnym autorom, rétorom 
a po mladej kolegynke Mar-
celke Slížikovej, ktorá odišla 
na materskú, mi v roku 2004 
prischla aj práca na  škol-
skom časopise. Všetko som 
stíhala, veď starosti mladej 
učiteľky a  mamičky som 
už mala dávno za  sebou. 
Ale, a  to je zvlášť dôležité, 
hlavne som to všetko chcela 
robiť a  robila som to rada. 
S mojimi študentmi a  súťa-
žami som precestovala celé 
Slovensko, ba prekročili 
sme aj jeho západnú hra-
nicu, aby sme si viackrát 
prevzali ocenenia za riekou 
Moravou. Nuž veru, pod 
rukami mi vyrástlo veľa 
úspešných mladých ľudí. 
Nebudem ich všetkých 
menovať, spomeniem len 
niekoľko tých, bez ktorých 
by časopis SOS za  môjho 
pôsobenia nejestvoval. A bez 
týchto mladých nadšencov 
by nejestvovalo ani ocenenie 
mojej práce, ktoré mi na 25. 
ročníku Štúrovho pera ude-
lilo Ministerstvo školstva, 
vedy, výskumu a  športu 
Slovenskej republiky. Hoci 
som túto robotu nerobila 

pre svoju slávu, poviem 
úprimne, že človeku dobre 
padne, keď niekto o  ňom 
povie, že čo robí, robí dobre. 
Zo srdca ďakujem doktorovi 
Ľubomírovi Pajt inkovi, 
ktorý si všimol moju prácu 
a  navrhol ma na  toto 
ocenenie. Ďakujem pani 
ministerke, ďakujem orga-
nizátorom Štúrovho pera 
a  všetkým mojim redak-
torom a šéfredaktorom, bez 
ktorých by som sama nič 
nezmohla. Pri preberaní 
Ďakovného listu som 13. 
apríla 2019 myslela aj na vás, 
milí moji!

Myslela som aj na všetky 
vaše novinárske ocenenia. 
Na  rok 2011, kedy sme 
v  kategórii novinárskych 
článkov stredoškolákov 
boli najúspešnejšou školou 
na  Slovensku. „Zaskvelo 
sa Gymnázium Janka 
Jesenského v  Bánovciach 
nad Bebravou, na zvolenský 
seminár boli medzi najlepších 
pozvaní piati (z  celkového 
počtu 14 pozvaných; pozn. 
autorky) a  z  nich boli oce-
nené tri študentky: 1. miesto 
získala Soňa Klimčová, 3. 
miesto Nikola Kokiová a Ria 
Gehrerová,“ píše sa v  pub-
likácii Štúrovo pero, dve 
desaťročia novinárskeho 
talentu. Tá istá publikácia 
hovorí aj to, že v roku 2012 
boli úspešní ďalší bánovskí 
gymnazisti: Ivana Balgová 
získala 2. miesto a  Tomáš 
Belobrad prémiu.

Pri mojich novinár-
skych návratoch nemôžem 
zabudnúť na  prvého môjho 
šéfredaktora, spisovateľa 

a maliara Michala Kučerku, 
s ktorým sme časopis robili 
doslova na kolene, rozmno-
žovali na  kopírke, dlho, až 
do večera zošívali, aby sa čo 
najskôr dostal k  čitateľom. 
Hriechom by bolo zabudnúť 
na  šéfredaktorku Simonu 
Masárovú, s  ktorou som sa 
prvý raz „odvážila“ prihlásiť 
časopis do  súťaže. Úspech 
sme síce nepriniesli, ale 
veľa sme sa naučili. A  tak 
časopis rástol, zlepšoval sa, 
získaval popularitu, pekné 
hodnotenia i ceny. Šéfredak-
tori a redaktori sa striedali, 
Simonku vymenila Zuzka 
Hrušková, dievča, ktoré 
na  Literárnom Kežmarku
zauja lo porotu svojimi 
poviedkami i  básničkami. 
Od  nej zas prevzala štafetu 
Vi k tór ia  Chromí ková , 
autork a  v y n i k ajúc ic h 
reportáží. Za  jej šéfovania 
už časopis dostáva farebnú 
podobu. Viki sa veľmi činila, 
SOS vychádzal husto, každé 
dva mesiace a bol poriadne 
hrubý. Po  nej sa vedenia 
redakcie ujala Ria Gehre-
rová, ktorá robila aj grafi ku. 
Spomínam si na  ňu ako 
na veľmi zodpovedné a cie-
ľavedomé dievča s úžasným 
literárnym talentom. Vždy 
chcela byť najlepšia a to sa jej 
darilo. Zo súťaží si priniesla 
množstvo víťazstiev. Práca 
novinárky sa jej tak zapáčila, 
že si ju napokon zvolila 
za  svoju profesiu, hoci 
pôvodne chcela byť lekárkou. 
Novinárstvo vyštudovali aj 
ďalšie moje skvelé dievčatá: 
šéfredaktorka Ivana Bal-
gová, ktorá časopisu dala 

novú grafickú tvár, a  tiež 
redaktorky Zuzka Slaninka, 
dnes úspešná autorka 
viacerých kníh písala super 
články, robila nádherné 
fotografi e, a Nikola Kokiová, 
ktorá počas štúdia žurnalis-
tiky viedla úspešný časopis 
ZUM AG.  A  zabudnúť 
nemôžem ani na  šéfredak-
torku Emu Kušnierovú, 
ktorá milovala slovenčinu 
a práca na časopise bola jej 
srdcovou záležitosťou. Ema 
bola mojou poslednou.

Na  tohtoročný Zvolen 
som sa tešila. Po  piatich 
rokoch som prišla na známe 
miesto a  tešila som sa, 
že tam uvidím aj časopis 
a  redaktorov z  bánovského 
gymnázia. Neboli tam. 
Stretla som sa však s  inými 
známymi. S  terajšou aj 
bývalou riaditeľkou Štúrovej 
knižnice, ktorá si ma pamätá 
aj zo Štúrovho rétorického 
Zvolena ,  ruku som si 
podala s novinármi a porot-
cami, s  europoslancom 
V lad imírom Ma ň kom. 
A poblahoželala mi aj kole-
gyňa Helenka Čižmárová 
z Košíc, s ktorou sa poznám 
z mnohých slovenčinárskych 
súťaží. Helenka je pre novi-
nársku prácu s  mladými 
ľuďmi zapálená, časopisu 
na  Gy mnáziu svät ých 
Košických mučeníkov sa 
venuje už sedemnásť rokov. 
A je to vidieť. Tentoraz meno 
jej školy medzi ocenenými 
zaznelo aspoň trikrát. 
Myslím si, že vedľa mňa 
mala stáť aj ona. Robí super 
robotu, verím, že si to niekto 
v jej okolí všimne.  (r)

Ocenenie pre Máriu Škultétyovú 

Verejné zvažovanie projektov
V  rá mci t ret ieho 

ročníka Participatívneho-
-komunitného rozpočtu 
Trenčia nskeho sa mo-
správneho kraja prišlo 
na  Trenčiansku župu 85 
projektov, verejné zvažo-
vania začnú už koncom 
apríla. Od začiatku januára 
do konca marca 2019 mohli 
obyvatelia župy navrhnúť 
a  predložiť projekt pro-
spešný pre komunitu 
v kraji.  

Tri mesiace zbieral TSK 
návrhy projektov od obyva-

teľov kraja v rámci tretieho 
ro č n í k a .  (Po z n á m k a 
redakcie: v  minulom roku 
bolo podporených 13 
projektov z  nášho mesta). 
Tie prichádzali z  oblasti 
kultúry, športu, voľnočaso-
vých aktivít, ale i životného 
prostredia či sociálnej 
pomoci a  sociálnych slu-
žieb. Premeniť zaujímavý 
nápad na  realitu a  položiť 
jeho ideu na papier sa počas 
tohto obdobia rozhodlo 85 
žiadateľov. Na župu tak boli 
doručené návrhy za takmer 

175 tisíc eur. Najčastejšie 
zastúpenými oblasťami sú 
už tradične voľnočasové 
aktivity, kultúra a  šport. 
Medzi navrhovateľmi sú 
obce a mestá, ale i občianske 
združenia, žiadatelia, ktorí 
sa so svojimi projektmi 
z apája jú  k a ž doro č ne 
či úplní nováčikovia.  

Projekty teraz čakajú 
v e r e jn é  z v a ž o v a n i a , 
po nich sa dozvieme mená 
tých z  nich, za  ktoré bude 
môcť hlasovať verejnosť. 
Hlasovanie bude spustené 

15. mája 2019, svojmu 
favoritovi môžete odovzdať 
hlas opäť prostredníctvom 
webového sídla kraja, a  to 
do konca mája 2019.     

Verejné zvažovania, 
v  rá mci k tor ých sa 
s  projektmi oboznámi aj 
verejnosť, začnú už koncom 
apríla. V  Bánovciach nad 
Bebravou bude v  utorok 
14. mája 2019.

O  výsledkoch verej-
ných zvažovaní vás budeme 
priebežne informovať.

  Tlačová správa TSK

Bánovskú učiteľku Gymnázia Janka Jesenského Máriu Škultétyovú asi netreba 
nikomu obzvlášť predstavovať. Je síce na zaslúženom dôchodku, ale stále sa venuje 

písanému slovu a študentom. Trinásteho apríla jej ministerka školstva, vedy a výskumu 
SR Martina Lubyová udelila pri príležitosti celoslovenskej novinárskej súťažte študentov 
stredných a vysokých škôl Štúrovo pero vo Zvolene Ďakovný list za dlhodobú a kvalitnú 
pomoc pri rozvoji študentských médií. A nakoľko je Mária Škultétyová „majsterkou 
písaného slova“, dovolili sme si prevziať jej príspevok z internetových novín Školský servis, kde 
napísala o sebe a svojich žiakoch bánovského gymnázia. Píše Mária Škultétyová:
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Jedno víťazstvo a jedna remíza
Spartak – Častkovce 2:0 (0:0)

V 19. stretnutí sezóny 
sa našim futbalistom poda-
rilo prekvapiť. Výhrou 
2:0 zaskočili Častkovce, 
ktorým v  tabuľke patrí 
tretie miesto. Po siedmich 
mesiacoch sme na  Spar-
taku zažili víťaznú sobotu. 
A  to aj napriek tomu, že 
v  prvom polčase mali 
Častkovce viac z hry aj viac 
šancí. Hosťujúcemu Hrn-
kovi chýbali ku gólu len 
centimetre, rovnako tak 
kapitánovi Madrovi, ktorý 
z priameho kopu našťastie 
opečiatkoval brvno Korče-
kovej bránky. Keď kapitán 
hostí vyzval na  nebez-
pečnú hlavičku svojho 

spoluhráča, v ofenzíve sme 
sa osmelili aj my. Nazarov 
priamy kop, tesne pred 
odchodom do  šatní, bol 
akousi predzvesťou vyda-
reného druhého dejstva. 
Zápas sa remízovou deľbou 
bodov neskončil, hoci dlhé 
minúty to tak vyzeralo. To 
čo sa pre ofsajdový verdikt 
nepodarilo  dosiahnuť 
Častkovciam, v 76. minúte 
zariadi l hitparádovou 
strelou náš Rusnák. Jeho 
gól z  20 metrov bol naj-
krajším a aj rozhodujúcim 
momentom stretnutia. 
Prešlo len 19 sekúnd 
hry a  Častkovcami sme 
zatriasli druhýkrát. Naza-

rove ideálne vysunutie 
zúročil Kochan zvyšujúci 
na  2:0.  Zostava Spartaka 
Bánovce: Korček – Masa-
rovič (90.Mikloš), Žatko, 
Kochan (90.Tabak), Halás, 
Sipos, Rusinko, Morávek, 
Kyselica (72.Kráľ),  Nazar 
(87.Láska), Rusnák.  (aj)

Trebatice - Spartak 
0:0

V  20. stretnutí IV. 
futbalovej lige mužov Seve-
rozápad hral náš Spartak 
v  Trebaticiach. Domáci 
boli miernym favoritom, 
no v prvom polčase nehrali 
vôbec dobre, čo nám ako 

hosťom hralo do  karát. 
Tréner Trebatíc sa snažil 
oživiť hru striedaniami, 
jeho zverenci postupne 
nabera l i prevahu, a le 
vytúžený gól sa im streliť 
nepodarilo a  s  nami sa 
zaslúžene podelili o  body. 
V  tabuľ ke štvrtej ligy 
sme na  poslednom 14. 
mieste. Zostava Spartaka 
Bánovce: M. Korček – J. 
Sipos, M. Rusinko (27. S. 
Tabak), R. Halás, S. Mikloš, 
P.  Morávek, A. Masarovič, 
H. Kyselica, (88. V. Láska), 
J. Rusnák, S. Nazar (75. 
Matej Kráľ), V. Kochan (90. 
M. Pakanec), tréner. Martin 
Slovák.  (Zdroj: Tempo)

Opäť sme favoritkám podľahli
Michalovce - Sokol 41:25 (22:11), 46:22 (21:9)

Boje vo vyraďovacej 
čast i najv yššej česko-
slovenskej  MOL l ig y 
hádzanárok začali uply-
nulý víkend. Na Slovensku 
v  semif iná le narazi l i 
na  seba rovnaké dvojice 
ako pred rokom – Iuventa 
M icha lovce  a   S okol 
Bánovce nad Bebravou 
(druhý duel hrali Duslo 
Šaľa s  ŠŠK Prešov). Viac 
slovenských tímov v MOL 
lige neštartovalo. Už počas 
dlhodobej časti interligy 
si Michalovce  s  Bánov-
cami poľahky poradili. 

Michalovčanky potvrdili 
aj teraz úlohu favoritiek 
a  na  domácej palubovke 
v úvodných dvoch semifi -
nálových stretnutiach zdo-
lali Bánovčanky vysoko 
41:25 a 46:22, čím sa ujali 
vedenia 2:0 na zápasy. Tretí 
duel je na programe 4. mája 
o 18. hodine v Bánovciach 
nad Bebravou.  „Nastúpili 
sme len s  piatimi ženami, 
o s t a t n é  bo l i  s t a r š i e 
a  dokonca aj mladšie 
dorastenky. Dievčatá sa 
snažili, bojovali o  každú 
loptu, nie je im čo vyčítať. 

Hrať s víťazom MOL ligy je 
česť, s výsledkom sme viac-
menej počítali,“ povedala 
Trénerka Nataša Paulo-
vičová na  margo prvého 
zápasu. Zostava Sokola: 
A. Bežová, P. Pokorná – L. 
Bridová 2, M. Bežová, 
A  Ráciková 1, Z. Hollá 
8/3, H. Galková, K  Matu-
šincová 5/1, K. Obstová 5, 
I. Skaličanová 1, I. Esche-
rová, V. Matejíková 3.  „Aj 
dnes sa prejavila herná 
sila nášho súpera, prihrali 
sme množstvo lôpt do  rúk 
domácich hráčok, ktoré 

následne ťažili z  trhákov. 
Dúfam, že tieto stretnutia  
pomôžu mojim hráčkam 
do  budúcnosti a  poučia 
sa z  nich. A  potom, keď 
dozrejú ako dobré víno, 
budeme na  tom lepšie,“
hodnotila trénerka druhý 
zápas. Zostava Sokola: A. 
Bežová, P.  Pokorná – L. 
Bridová 1, M. Bežová 1/1, 
A. Ráciková 2. Z. Hollá 4/1, 
H. Galková 1, K. Matušin-
cová 3/1, K. Obstová 3. I. 
Skaličanová 4, I. Escherová 
2, V. Matejíková 1.

  (zdroj: Tempo)

Bánovskí zápasníci v Mníchove druhí
V  Mníchove sa 20. 

apríla uskutočnil už tra-
dičný veľkonočný turnaj 
v   z ápa s en í  m láde ž e . 
Jubilejného 40. ročníka sa 
zúčastnilo 217 zápasníkov 
a zápasníčok z Maďarska, 
Rakúska, Poľska, Slo-
venska a Nemecka. Medzi 
účastníkmi nechýbal ani 
náš zápasnícky klub, ktorý 
prišiel do centra Bavorska 
s  početnou v ý pravou. 
V  piatok pred turnajom 
si borci MZK Bánovce 
pozreli Olympijský park, 
kde sa v roku 1972 konali 
letné Olympijské hr y. 
Absolvovali aj výhľady 
z olympijskej veže na celý 
Mníchov a  prehliadku 
múzea BMW. V  sobotu 
už čakali našich zápas-
níkov boje o  víťazstvá 
a   c en né  kov y.  Na š i 
chlapci a dievčatá bojovali 
statočne a  veľmi dobre. 

Dvadsaťčlenná výprava 
MZK Bánovce získala až 
14 medailových umiest-

není. To sa prejavilo aj 
v  celkovom hodnotení 
družstiev, keď sme obsa-

dili skvelé druhé miesto 
z a   domác i m Unter f-
hringom. (mu,aj)

Víťazky Slovenského 
pohára v karate

Stará Ľubovňa sa 13. 
apríla stala dejiskom 3. 
kola Slovenského pohára 
karate detí a žiakov. Súťaže 
sa zúčastnilo 488 prete-
károv z 53 klubov z celého 
Slovenska. Z nášho Karate 
klubu Trend vycestovala 
na  podujatie tentoraz 
štvorica karatistov a každý 
si priviezol domov cenný 
kov. Tím trénera Petra 
Bežáka celkovo vybojoval 2 
zlaté a 4 bronzové medaily. 
Natálka Bežáková získala 
zlatú medailu vo svojej 
kategórii kata dievčatá 
5-ročné. Po  víťazstvách 
vo všetkých troch kolách 
sa stala celkovou víťazkou 
Slovenského pohára. Zlatú 
medailu si vybojovala aj 
Bianka Burzová v kategórii 

kata dievčatá 6-7-ročné. 
Ta k isto z v íťa z i la  vo 
všetkých troch kolách Slo-
venského pohára a stala sa 
celkovou víťazkou Sloven-
ského pohára v  kategórii 
kata. V  kategórii kumite 
dievčatá do  24 kg Bianka 
Burzová tentoraz získala 
bronzovú medailu a v súčte 
zo všetkých troch kôl (1. 
kolo – 2. miesto, 2. kolo – 1. 
miesto ) vyhrala aj v  tejto 
kategórii celkovo Slovenský 
pohár. Peter Bereš získal 
2 bronzové medaily a  to 
v kategórii kumite chlapci 
nad 30 kg a vyhral aj súboj 
o 3. miesto v kata chlapci. 
Bronzovú medailu získala 
aj  A lenka Bež á ková
v kategórii kumite mladšie 
žiačky do 27 kg.  (pb,aj)

Štyri zápasy 
futbalovej mládeže

V  sobotu 27. apríla 
odohrali mladí futbalisti 
U19, U17, U15 a  U13 
zápasy tretej ligy v Čast-
kovciach a  v  Novákoch. 
Hodnotenie zápasu U19 
t rénerom Ond re jom 
Kubíkom: „Od  začiatku 
zápasu sme sa snažili hrať 
ofenzívne vo vysokom 
tempe, neustálym pres-
singom sme chceli dostať 
súpera pod tlak. Ako 
v  každom zápase sme 
si po  pekných akciách 
vytvorili veľké množstvo 
gólových pr í ležitostí , 
bohužiaľ, scenár z posled-
ných týždňov sa opäť 
opakoval. Ako prví sme 
po  chybe inkasovali my 
a do kabín sme odchádzali 
s  jednogólovým mankom. 
Po  polčase sme pokračo-
vali v  aktivite a  po  góle 
Srnca a  vydarenej akcií 
s t r i e d ajú ce ho  L á sku 
s  Kráľom sme zápas 
otočili. Ako trénera ma 
teší, že hráči tejto fi lozofi i 
veria, tím neustále napre-
duje po fyzickej či taktickej 

stránke a  niekoľkoročná 
práca už bola viackrát 
v  tejto sezóne uznaná 
i  súpermi.“ FK Spartak 
BN U19 – OK Častkovce 
U19 2:1 (0:1). Góly: 48. 
V lad imír Srnec ,  75. 
Kráľ. Zostava Spartaku 
U19: 1 Guniš, 5 Baško, 2 
Kolembus, 3 Pakanec, 16 
Zelenák „C“, 10 Divéky 
(87.), 15 Súkeník, 7 Brida, 
11 Šiko (83.), 4 Gális (67.), 
9 Srnec (50.), náhradníci: 
17 Kráľ (50.), 6 Láska (67.), 
12 Stolár (83.), 13 Mar-
golien (87.), 8 Sluka, 14 
Matejček, 18 Zdychavský.

Ostatné v ýsledky: 
FK Spartak BN U17 – 
OK Častkovce U17 1:1 
(0:1), gól za  Bánovce: 
Den i s  Tre t i ná r,  F K 
Iskra Nováky U15 - FK 
Spartak BN U15 0:9 (0:2), 
góly za Bánovce: Kristián 
Kolembus 3x, Marko 
Ševčík 2x, Samuel Mário 
Jakub 2x, Radovan Bezák, 
Matúš Martiška. FK Iskra 
Nováky U13 - FK Spartak 
BN U13 3:0 (1:0).  (ok)
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Dve druhé miesta 
vo florbale

Mestská športová hala 
v Partizánskom hostila 15. 
apríla víťazov a  víťazky 
okresných kôl vo f lorbale 
na  regionálnom meraní 
síl. Výborný výkon podali 
žiačky ZŠ Partizánska, ktoré 
v  úvodnom zápase zdolali 
súperky z Lehoty pod Vtáč-

nikom 2:0. Po vyrovnanom 
zápase nakoniec podľahli 
f lorbalistkám z  Partizán-
skeho 3:4 a obsadili druhé 
miesto. Rovnako sa darilo 
aj chlapcom - žiakom, ktorí 
po  jednej prehre a  jednej 
výhre obsadili tiež druhé 
miesto.  (zš)

Deň Zeme v ZŠ Partizánska
Každoročne si vlastnou prácou 

pripomíname dôležitosť starostlivosti 
o  prírodu. V  rámci Dňa Zeme sa žiaci 
ZŠ Partizánska rozdelili na  skupinky 
a pomáhali tam, kde bolo treba – v mest-
skom parku, na zelených plochách mesta 
v  okolí školy, ale hlavne v  areáli školy. 
Niektorí zbierali, iní hrabali, tí ďalší zase 
pleli, alebo okopávali, či sadili a  polie-
vali. Jedna skupina žiakov sa zapojila 
do záverečnej  fázy ukončenia bylinkovej 
špirály. A  to do  výsadby samotných 

byliniek, ale aj do  jej estetickej úpravy. 
Deti za  pomoci učiteliek vysadili 
do bylinkovej špirály rôzne stredomorské 
bylinky ako rozmarín, šalvia, tymián, 
levanduľa, či domáce bylinky z  našich 
záhrad - pažítku, kôpor, mätu, medovku. 
Po dozretí byliniek si spoločne zamaškrtia 
nielen na jedlách ochutených bylinkami, 
ale aj na  zasadených jahodách. Žiaci 
dokázali, že práce v  záhrade nie sú im 
cudzie, a nakoniec sa tešili z konečného 
výsledku.  (zš)  

Celoplošná jarná deratizácia 
je povinná pre právnické aj fyzické osoby 

Mesto Bánovce nad 
Bebravou na základe výzvy 
Regionálneho úradu verej-
ného zdravotníctva v Tren-
číne zo dňa 15. 4. 2019 
touto cestou vyzýva všetky 
povinné subjekty: fyzické 
osoby – občania, fyzické 
osoby – podnikatelia, práv-
nické osoby na  vykonanie 
celoplošnej jarnej derati-
zácie (regulácie živočíšnych 
škodcov) v  termíne od  1. 
mája do 31. mája 2019.

Za  účelom realizácie 
tohto opatrenia sú vyššie 
uvedené subjekty povinné: 
  F y z i c k é  o s o b y 
– podnikatelia a  práv-
n ic k é  o s oby   v y kon ať 
deratizáciu v  objektoch 
určených na  podnikanie, 
predovšetkým v  objek-
toch školských zariadení, 
zdravotníckych zariadení, 
zariadení sociálnych služieb, 
bytových a  polyfunkčných 
domoch, v  suterénnych 
a  pivničných priestoroch 
objektov, v  areáloch živo-

číšnej výroby, v  areáloch 
pot r av i ná rske j  v ý roby 
a  v  potravinárskych pre-
vádzkach, v  reštauračných 
zar iadeniach, sk ladoch 
pot rav í n a   pož ivat í n , 
v skladoch ďalších komodít, 
kanalizačných a kolektoro-
vých rozvodoch a skládkach 
komunálneho odpadu.
  F y zic ké  os oby – 
občania vykonať deratizáciu 
v  pivničných priestoroch, 
pri chovoch hospodárskych 
zvierat, v rodinných a byto-
vých domoch.
  M e s t o  B á n o v c e 
nad Bebravou   v ykoná 
der at i z ác iu  vere jnýc h 
priestranstiev vrátane kon-
tajnerových stojísk.

Upozornenie:
Fyzické osoby – podni-
katelia  a  právnické osoby 
môžu vykonávať deratizáciu 
výlučne prostredníctvom 
osôb, ktoré vykonávajú 
dezinfekciu a  reguláciu 
živočíšnych škodcov ako 
profesionálnu činnosť.

F y z i c k é  o s o b y  – 
občania  môžu deratizáciu 
vykonať aj svojpomocne, 
biocídnymi prípravkami 
na  to určenými, ktoré sú 
dostupné v obchodnej sieti.

Vyššie uvedené je 
potrebné vykonať z dôvodu 
predchádzania vzniku 
a šíreniu prenosných ocho-
rení. Synantrópne myšovité 
hlodavce (potkany, myši) sú 
živočíšni škodcovia, ktorí sa 
považujú za  významných 
prenášačov - pôvodcov 
r ô z n y c h  p r e n o s n ý c h 
ochorení ľudí i  zvierat 
a  z  tohto dôvodu môžu 
byť príčinou ohrozenia 
verejného zdravia. Nakoľko 
disponujú vysokým roz-
množovacím potenciálom, 
za  vhodných podmienok 
pravidelne dochádza k  ich 
premnoženiu v  objektoch 
ľudských sídiel, ako aj 
v  priľahlých vonkajších 
priestoroch. Aby sa tomu 
predišlo, a  tak sa dosiahla 
minimalizácia príslušného 

epidemiologického rizika 
v oblasti verejného zdravia, 
je potrebné pravidelne 
v y k on áv a ť  o p a t r e n i a 
na  reguláciu uvedených 
ž ivo č í šnyc h  š ko dc ov. 
Jediným efektívnym spô-
sobom regulácie populácií 
škodlivých hlodavcov je 
pravidelná celoplošná dera-
tizácia vykonaná najmenej 
dvakrát ročne prípravkami 
určenými a  schválenými 
na  tento účel. Príslušný 
termín akcie sa stanovuje 
podľa znalostí o  repro-
dukčnom cykle živočíšnych 
škodcov, a  to v  jarných 
a  jesenných mesiacoch. 
Celoplošný a zároveň syn-
chrónny výkon deratizácie 
má zabezpečiť čo najefek-
tívnejšiu likvidáciu škodcov 
na  čo najväčšom území 
a má zároveň zabrániť ich 
migrácii z  deratizačne 
o š e t r e n ý c h  o b j e k t o v 
a  plôch do  objektov takto 
neošetrených. 

Tlačová správa mesta

Taktické cvičenie záchranných zložiek 

Sedemnásteho apríla sa 
žiaci 9.A zo ZŠ Partizánska 
stali figurantmi pri simu-
lovanej dopravnej nehode 
autobusu v  rámci taktic-
kého cvičenia záchranných 
zložiek regiónu Bánovce 
nad Bebravou. Úlohou 

žiakov bolo simulovať rôzne 
zranenia, ktoré môžu byť 
súčasťou dopravnej nehody. 
Pri tom spolupracovali so 
zdravotníkmi zo Sloven-
ského   Červeného kríža. 
Po  vyhlásení mimoriadnej 
udalosti prišli záchranné 

zložky, ktoré postupo-
vali podľa stanovených 
záchranných pravidiel. 
Žiaci si vyskúšali ako je 
to, keď sa človeku behom 
sekundy zmení život. Ako 
sami po  príchode do  školy 
zhodnotili – naučili sa, že 

stres a panika sú v takomto 
prípade síce pochopiteľné, 
ale veľmi zbytočné. Naučili 
sa ako poskytnúť prvú 
pomoc a zároveň pochopili 
náplň práce záchranných 
zložiek - hasičov, zdravot-
níkov a policajtov.  (zš)

M i l í  náv š te v n íc i , 
srdečne Vás pozývame 
v  sobotu a  nedeľu 11. 
a  12. mája na  Hradný 
rínok na  hrade Uhrovec!
Opäť sa môžete tešiť 
na  skvelé jedlo, pitie, 
remeslá, ale hlavne na nové 
zážitky z  Uhrovského 
hradu a  okolitej prírody. 
Na  našom hrade uvidíte 
o r i g i n á l n e  v ý r o b k y 

od  remeselníkov, ktorých 
prácu si budete môcť pozrieť 
na  vlastné oči, či dokonca 
odskúšať na  vlastnej koži! 
Posilniť sa jedlom z hradnej 
kuchyne, dozvedieť sa čo-to 
z histórie hradu, pokochať 
sa nádhernými výhľadmi. 
Tešia sa na  Vás občianske 
združenia Hrad Uhrovec, 
Machuľa, Mokoša z Báno-
viec a ďalší.  (r)

  Prenajmem garsónku v Uhrovci, info na tel. 
0915 351 330.
 Stredoškoláčka hľadá brigádu na  jún, júl 
a august. Tel.  0908 665 633, 0911 411 999.

INZERCIA
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

ZRUŠENÉ !!!
presunuté na jeseň, 
lístky platia, resp. peniaze 
môžu byť vrátené


